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اعتراض سراسری کارکنان قوه قضائیه و دادگستری که 
از شــنبه این هفته آغاز شد همچنان ادامه دارد؛ هرچند 
که با هشدارهای رئیس قوه قضائیه و دادستان کل کشور 

مواجه شده است.
ماجرای این اعتراضات که در بیش از پنجاه شهر کشور 
جریــان دارد، مربوط به طرح »تعییــن فوق العاده خاص 
کارکنان قوه قضائیه« است که قرار بود زمینه ساز افزایش 
حقوق کارکنان دســتگاه قضایی و دادگستری باشد، اما با 
مخالفــت دولت و مجلس، اجرا نشــده و موجب اعتراض 
کارکنان دادگســتری در دو مقطع زمانی مختلف در ماه 
گذشته و هفته جاری شــده است. نکته جالب اینجاست 
که این طرح در زمانی که ســیدابراهیم رئیسی رئیس قوه 
قضائیه بود ارائه شــده اما حالا دولت سیدابراهیم رئیسی 

موافق اجرای آن نیست!
طرح تعیین فوق العاده خاص کارکنان

 قوه قضائیه چیست؟
طرح »تعیین فوق العــاده خاص کارکنان قوه قضائیه« 
در هفته های آخر ریاســت ســیدابراهیم رئیســی بر قوه 
قضائیه با نام طرح »تســری فوق العــاده خاص کارمندان 
ســازمان زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی کشــور به 
کارکنان اداری قوه قضائیه« در مجلس اعلام وصول شــد 
و در کمیســیون اجتماعی مورد بررســی قرار گرفت. بر 
اســاس تبصره ۲ طرح »تعیین فوق العاده خاص کارکنان 
قوه قضائیه« ســقف فوق العاده مذکور حداکثر تا سه برابر 
حداقل حقوق ســالانه مصوب هیأت وزیران )مشــمولان 
قانون مدیریت خدمات کشــوری( تعیین می شــود. این 
سقف با تشــخیص و تصویب رئیس قوه قضائیه برای ۱۰ 
درصد از پســت های قوه قضائیه و دستگاه های وابسته با 
توجه به عواملی نظیر اهمیت و حساســیت شــغل، محل 
خدمت، مناطق محروم، پیچیدگی وظایف و مسئولیت ها 

تا چهار برابر حداقل حقوق مذکور قابل افزایش است.
پیش از این تاخیر در اجرای این طرح اعتراض کارکنان 
دادگستری را در پی داشت که آذرماه در شهرهای مختلف 
کشور تجمعات اعتراضی برگزار کردند، اما پس از آنکه روز 
چهارشنبه گذشــته، این طرح در مجلس شورای اسلامی 
رد شد، دور جدید اعتراضات کارکنان قضایی کلید خورد 

و از صبح شنبه آغاز شد.  
میثم لطیفی، رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور 
برای اعــلام مخالفت دولت با این طرح روز چهارشــنبه 
در مجلس حاضر شــد و همین موضوع با انتقاد کارکنان 
دستگاه قضایی مواجه شد که چرا ابراهیم رئیسی تا زمانی 
که رئیس دستگاه قضایی بود، پیگیر اجرای این طرح بود، 
اما حالا که رئییس جمهور شــده، دولت او با اجرای این 
طرح مخالفت می کند؟! لطیفی روز چهارشنبه در مجلس 
گفت: »ما قبــول داریم که قوه قضائیــه در بحث حقوق 
مشــکلات فراوانــی دارد. اما ما در دولت نگــران مطالبه 
همسان سازی حقوق و تســری سایر دستگاه ها بوده ایم و 
امکان دارد این وضعیت به سایر دستگاه ها منتقل شود و 
مطالبات جدید برای سایر دستگاه ها ایجاد کند که باعث 
ایجاد نارضایتی خواهد شــد. شــورای حقوق و دستمزد 
متولی امر حقوق اســت و باید براســاس سختی شغل و 

حساسیت آن، حقوق را تعیین کند.«
البته موضع دولت دربــاره این طرح با مخالفت برخی 

نمایندگان هم مواجه شــد بطوریکه سیدســلمان ذاکر، 
نماینده ارومیه در مجلس شــورای اســلامی در جلســه 
علنی چهارشــنبه اشــاره به عدم تصویــب کلیات طرح 
تعییــن فوق العاده خــاص کارکنان قــوه قضائیه گفت: 
»رئیس جمهــوری در زمانی که در رأس قوه قضائیه بود، 
انتقاد داشــت که چرا حق و حقوق قضات و کارکنان داده 
نمی شــود اما وقتی که در صحنه عمل حاضر می شــود، 
معاون اســتخدامی خود را به مجلس فرســتاده تا با این 
طرح مخالفت کنــد و مجلس هم بــه آن رای نداد. این 
موضوع نشان دهنده این است که رئیس جمهوری در ابعاد 

منفی و مثبت مسائل تاثیرگذار است.«
مخالفــت دولت با این طــرح و حمایت رئیس مجلس 
از موضــع دولت موجب رد طرح »تعیین فوق العاده خاص 
کارکنان قوه قضائیه« در مجلس شــد که نخستین دلیل 
آن، بار مالی و مغایرت آن با اصل ۷۵ قانون اساســی بود. 
بر اســاس اصل ۷۵ قانون اساســی، طرح هــای قانونی و 
پیشــنهادها و اصلاحاتی که نمایندگان در خصوص لوایح 
قانونی عنوان می کنند و به تقلیل درآمد عمومی یا افزایش 
هزینه های عمومی می انجامــد، در صورتی قابل طرح در 
مجلس اســت که در آن طریق جبــران کاهش درآمد یا 

تامین هزینه جدید نیز معلوم شده باشد.
دومین ایراد نمایندگان مجلس نیز این بود که با توجه 
بــه اینکه طبق لایحه بودجه قرار اســت حقوق کارکنان 
دولت تنها ۱۰ درصد در ســال آینده رشــد کند، افزایش 

بالای حقوق کارکنان این قوه تبعیض آمیز است.
پــس از رد کلیات این طرح، اعتراضــات کارکنان قوه 
قضائیه از صبح شــنبه آغاز شــد. پس از آغاز اعتراضات، 
معاونت منابع انسانی این قوه در نامه ای خطاب به کارکنان 
ضمن تشــریح فرایند تدوین و پیگیــری این طرح، رای 
منفی نمایندگان و اظهــارات نماینده دولت درباره طرح 
را »خلاف تمام اصول اخلاقی« دانسته و در عین حال بر 
خودداری کارکنان قوه از »اقداماتی که باعث خشــنودی 
دشــمنان« و »کدورت قلــب نازنین حضــرت ولی عصر 
)عج( و نایب بر حقش« شــود، تاکید کرد. اما اعتراضات 
ادامه پیدا کرد و به گوش نمایندگان مجلس هم رســید. 
بطوریکه روز یکشــنبه بیش از ۵۰ نماینده در نامه ای به 
هیات رئیســه خواستار در دستور قرار گرفتن مجدد طرح 

تعیین فوق العاده خاص کارکنان قوه قضائیه شدند. از آنجا 
که چهارشــنبه هفته گذشته نمایندگان مجلس با کلیات 
طرح تعیین فوق العاده خاص کارکنان قوه قضائیه مخالفت 
کردند، آن طــرح طبق آیین نامه تا ۶ ماه دیگر نمی تواند 
مجددا در دســتور کار مجلس شورای اسلامی قرار گیرد 

مگر این که ۵۰ نماینده درخواست کتبی را مطرح کنند.
واکنش رئیس قوه قضائیه و دادستان کل کشور 

به اعتراضات
اعتراضات کارکنان دستگاه قضایی، موجب شد رئیس 
قوه قضائیه و دادستان کل کشور، با هشدار به معترضان، 
خواستار توقف اعتراضات شــدند. دادستان کل کشور در 
اطلاعیه ای خطاب به روســای دادگستری و دادستان های 
عمومی و انقلاب، تاکید کرد: »مســئله معیشت کارکنان 
زحمتکش قوه قضائیه از ســوی ریاست دستگاه و مراجع 
ذیربط با جدیت در حال پیگیری است و دولت نیز در این 
زمینه قول مساعد داده است.« در این اطلاعیه با اشاره به 
اعتراضات کارکنان، از همکاران دستگاه قضایی درخواست 
شده اســت، با توجه به پیگیری مسئله از سوی مسئولان 
عالــی قوه قضائیه، به برخی تحــرکات که امکان و زمینه 
سوء اســتفاده جریانات معاند و دشمنان نظام جمهوری 
اسلامی ایران را فراهم می سازد، خاتمه داده و اجازه دهند 
پیگیری ها در فضای کامــلا منطقی و آرام صورت پذیرد. 
دادستان کل کشور با بیان اینکه کارکنان دستگاه قضایی 
مجری قانون هستند و داعیه عدالت گستری دارند، تاکید 
کرده اســت: اقدامات غیر قانونی و رهــا کردن کار مردم 
و ولی نعمتــان که مراجعه کننده هســتند به هیچ وجه 
پذیرفته نیســت و امری ناشایست و خلاف موازین شرعی 

است که بی توجهی به آن مسئولیت قانونی دارد.
محســنی اژه ای رئیس قوه قضائیه نیز در نشست روز 
دوشــنبه شــورای عالی قوه قضائیه با اشاره به صعوبت و 
خطیــر بودن مأموریت های محوله بــه مجموعه قضات و 
کارکنان دستگاه قضایی به تشریح اقداماتی که برای بهبود 
وضعیت حقوقی کارکنان شــده پرداخت و در عین حال 
گفت: در مســیر تلاش ها برای بهبود وضعیت پرداختی ها 
به کارکنان دســتگاه قضایی به هیچ وجــه نباید اقدامی 
صورت گیرد که موجبات سوءاســتفاده و شعف دشمنان 
و بدخواهــان را فراهم آورد؛ چرا که شــأن و جایگاه قوه 

قضائیه متفاوت اســت و مردم انتظاری که از کارکنان این 
دستگاه دارند را شاید از کارکنان سایر دستگاه ها نداشته 
باشند؛ لذا باید مســائل و موضوعات را از مجاری صحیح 
پیگیری کنیم و از هرگونه اقدامی که باعث برزمین ماندن 
و ایجاد تعلل در کار مردم می شود پرهیز کنیم و ان شاءالله 

این مشکلات به زودی رفع می شود.
وی افــزود: همواره تأکید ما این بوده اســت که انجام 
مأموریت هــای قضایی بصــورت دقیق ، ســریع و کامل 
نیازمنــد امکانــات ، بودجه و نیروی انســانی بیشــتری 
می باشد؛ نیروی انسانی ای که دغدغه ای جز پیشبرد سریع 
امور قضایی مردم نداشته باشد؛ لذا از چندین سال قبل با 
تلاش های صورت گرفته بویژه از ناحیه معاونت راهبردی 
وقت، بودجه ثابتی از بودجه عمومی کل کشور به دستگاه 
قضایی تخصیــص یافت. همچنین از ســال ۹۹ نیز یک 
تلاش فوق العاده ای برای ســاماندهی وضعیت استخدامی 
و بهبود اوضاع معیشــتی همکاران فعال در شوراهای حل 
اختلاف صورت گرفت که این تلاش ها کماکان ادامه دارد.
محســنی اژه ای با بیان اینکه حقوق هــا و مزایایی که 
در قالــب فوق العاده  در بســیاری از دســتگاه های اداری 
وجود دارد در قوه قضائیه موجود نیست، گفت: البته باید 
توجه داشت از زمانی که آقای رئیسی مسئولیت دولت را 
برعهده گرفته اند تلاش داشــته اند تا حقوق های پرداختی 

به کارکنان همه دستگاه ها را به هم نزدیک گردانند.
رئیــس قوه قضائیه با اشــاره به تلاش های مســتمر و 
بی شــائبه ای که طی مــدت اخیر بــرای ترمیم وضعیت 
پرداختی ها به مجموعه کارکنان دســتگاه قضایی صورت 
گرفته است، تصریح کرد: من به یاد ندارم که هیچ موضوع 
و مســئله ای در دستگاه قضایی به اندازه ترمیم  پرداختی 
به همــکاران قضایی مورد اهتمام قرار گرفته باشــد؛ در 
همین راستا همه مسئولان دستگاه قضایی در حوزه های 
مختلف و حتی  رؤســای کل دادگســتری ها، تلاش های 
مســتمر و زیادی انجام داده اند و جلسات پرتعدادی را با 
نمایندگان مجلس و دولتی ها برای تبیین موضوع نسبت 
پرداختی ها به کارکنان دستگاه قضایی با حجم و صعوبت 

کار و مأموریت محوله به آنها، ترتیب دادند.
محســنی اژه ای در ادامــه با یــادآوری افزایش حجم 
کارهــای مســئولان و کارکنان دســتگاه قضایی تصریح 
کرد: با توجه به شــرایط ســال های اخیر کشور، ورودی 
پرونده ها به دستگاه قضایی زیاد شده و انتظارات از قضات 
و مسئولان و کارکنان دستگاه قضایی نیز این است که تا 
حد توان به پرونده ها رسیدگی کنند و از رسوب و انباشت 
آنها و ایجــاد پرونده های معوق جلوگیری بعمل آورند؛ بر 
همین اساس بسیاری از همکاران ما ساعت های متمادی 
از شبانه روز را به حضور در محل کار اختصاص می دهند 

تا رسیدگی به امور قضایی مردم به تأخیر نیفتد.
رئیس قوه قضائیه ضمن برشمردن مشکلات معیشتی 
همکاران قضایی خود، با تاکید بر اینکه از این مشــکلات 
و معضلات آگاه اســت، تصریح کرد: بسیاری از قضات ما 
امکان تهیه منزل در شــهر محــل خدمت خود را ندارند؛ 
همچنیــن برخــی از آنها نیز به صورت ۲ الی ۳ شــیفته 
کار می کنند که این قضیه قابل اســتمرار نیست و حالت 
فرسایشــی به خود می گیــرد و نیروهای ما را فرســوده 

می کند.

هشدار دادستان کل کشور و رئیس قوه قضائیه به کارکنان معترض دادگستری

ماجرای طرحی که قوه قضائیه رئیسی داد و دولت رئیسی با آن مخالفت کرد!

ســعید حجاریان گفت: بعد از نمــاز جمعه ۲۹ خرداد 
و اعــلام قرابت رهبــری به آقای احمدی نژاد از یک ســو و 
ضربه  شــورای نگهبان در ســال ۹۲، هاشمی دیگر پی برد 
کشتی بان را سیاســتی دیگر آمده است، چرا که ایشان به 

نفر سوم کشور تبدیل شده است!
به گزارش ســایت جماران، سعید حجاریان به مناسبت 
سالگرد رحلت الله هاشــمی رفسنجانی در سوالاتی  پاسخ 
داده اســت که آیا آیت الله هاشــمی رفســنجانی نفر دوم 
کشور بود؟ آیا پروژه توسعه اقتصادی او درست تر از پروژه 
توسعه سیاسی بود؟ آیا او در پایان عمر در رویکرد خود به 

دموکراسی تجدیدنظر کرده بود؟ 
-  بعد از انقلاب هم شــاید بتوان بیش از ســه دوره ی 
زندگی مرحوم هاشــمی را از یکدیگر تفکیک کرد. در دوره 

حیات رهبر انقلاب، ایشــان عقل منفصل امام به حســاب 
می آید. دوره ای با آیت الله خامنه ای یک بلوک قوی تشکیل 
دادند و به حــذف چپ ها پرداختند که بعــد، به دلایلی از 
جمله شکست سیاســت تعدیل اقتصادی میان آن ها زاویه 
ایجاد شد و به گمانم جرقه زوال ایشان از همین مقطع زده 
شــد و بعد از اتمام ریاســت جمهوری این پروسه در ابعاد 
مختلف ادامه پیــدا کرد تا به تیغ حذف شــورای نگهبان 
می رســیم.می خواهم بگویم زمانی که پرده های قدرت کنار 
رفت و تا حد زیادی واقعیت ها بر آقای هاشــمی مکشــوف 
شــد، ایشــان به اصلاح  وضع موجود-نه لزوماً اصلاح طلبی 
به معنای مصطلح- گرایش پیدا کــرد. در یک گزاره کوتاه 
می خواهم بگویم، آقای هاشمی تن به وضع موجود و جریان 
هژمون می داد، مشروط به آنکه خود محور امور باشد و این 

دلیل وجود چند هاشمی است.
 - گمان می کنم اگر خود آقای هاشــمی اکنون در قید 
حیات بود، درمی یافت برای اصلاحات اقتصادی و پیشــبرد 
برنامه توســعه اش به زمین با ثبات سیاست نیاز دارد، چون 
نمی توانست با وضع هرج ومرج کنار بیاید؛ چنانکه مشکلات 

زیادی با دولت محمود داشت، چون فکر می کرد آن دولت 
همه چیز را از وضع طبیعی خارج کرده و کشــور غیرنرمال 

شده است.
- ایشــان حتما در زمینه سیاســت خارجی دســت به 
تنش زدایــی می زد و حتمــا در زمینه داخلــی نیز تلاش 
می کرد دســت نیروهای اخلال گر و مــوازی را کوتاه کند. 
چنانکه پیش تر گفته ام، مرحوم هاشــمی در لفظ و معنا با 
توسعه سیاســی همدل نبود، اما نیک می دانست سرانجام 
اطلاق قدرت و حاکمیت یکدســت چیست؛ بنابراین حتماً 
پروژه اش را به گونه ای بازتعریف می کرد که پایی محکم در 
سیاســت و توسعه سیاسی داشــته باشد. می خواهم بگویم 
اگر پروژه آقای هاشمی به سیاســت زدایی و اقتصادزدگی 
معنا شود، پروژه ای نادرســت و ضعیف به حساب می آید و 
امروز فاقد کارآیی اســت؛ شــما اگر کابینه اول ایشان را با 
کابینه دولت آقای رئیســی مقایسه کنید، می بینید چقدر 
تراز آن بالاســت و این امر برآمده از یکی از ابعاد توســعه 
سیاســی، یعنی شایسته سالاری اســت.  - ملاک طلایی یا 
برنزی بودن کابینه ها را نباید از حامیان و نزدیکان پرسید! 

باید، سیاســت ها، آمارها و عامل ها را استخراج کرد و پس 
از بررســی از کیفیت ها ســخن گفت. کابینــه دوم دولت 
ســازندگی به شدت ضعیف شــده بود و این ضعف و حذف 
نیروهــا برآمده از نوعی توازن جدیــد در بلوک قدرت بود. 
آقای هاشمی این موارد را جسته  و گریخته در خاطرات اش 
آورده و کمابیش نشــان داده اســت که او هــم تعارضاتی 
داشته است، اما دولت اصلاحات، به جامعه اهمیت می داد و 
هرکجا پای منافع ملی یا ســنگ اندازی مقابل یک سیاست 
بهنجار مطرح می شد، موضوع را از حالت گعده ای و پستوی 
قدرت خارج می کرد و به رسانه ها می آورد. - من، نمی توانم 
نیت خوانی کنم چون آقای هاشمی بسیار صبور بود و سعی 
می کــرد مکنونات قلبی خود را بیــرون نریزد. من معتقدم 
شــاید اگر دوباره با رهبری به نوعی توافق می رسید، مشی 
دوره اول سازندگی تکرار می شد. اما، بعد از نماز جمعه ۲۹ 
خرداد و اعلام قرابت رهبری به آقای احمدی نژاد از یک سو 
و ضربه  شــورای نگهبان در سال ۹۲، هاشمی دیگر پی برد 
کشتی بان را سیاســتی دیگر آمده است، چرا که ایشان به 

نفر سوم کشور تبدیل شده است!

اولین نشست خبری آذر منصوری دییرکل جدید حزب 
اتحاد ملت ایران اسلامی در مرکز همایش های یاس برگزار 

شد.
وی گفت: ما اصلاح طلبان هم اشتباه داشته ایم، دست 
هرکس که ما را نقد کند میفشــاریم، چراکه یک جریان 
تشکل و نیروی سیاسی برای آنکه بتواند اثر گذاری داشته 
باشــد باید امکان نقد منصفانه علیه خود را فراهم کند. ما 
مقید به رعایت اخلاق هســتیم و هر ستم و اجحافی  که 
به ما بشــود باز باعث نمیشود که از حرکت مسالمت آمیز 

اجتناب کنیم و دست به خشونت بزنیم.
وی افزود: از این یک دستی  در حاکمیت استفاده می 
کنم و از آنها می خواهم حالا که یک دست شده اید با هم 
افزایی، برای اصلاح امور کشور گام بردارید و به فکر بستن 
و حذف نباشــید.  به طور مثال محدود کردن شبکه های 
اجتماعــی با نام طرح صیانت از حقوق کاربران و اصرار بر 
تداوم فیلترینــگ، اصرار بر حبس ها و حصر ها نمونه ای 
از این نوع رفتارها اســت که نمی تواند هیچ دســتاوردی 
برای حاکمیت یک دســت داشته باشــد. ما بدون تنش 
زدایی با جهان، نمیتوانیم از توســعه صحبت کنیم، بدون 
تنش زدایی این توســعه محقق نخواهد شــد. این تجربه 

کشورهای مختلف است. 
منصوری ابراز داشــت: توسعه بدون ایجاد فرصت های 
برابر برای زنان امکان پذیر نیســت. بــه باور ما مهمترین 
مســاله کشور بحث سیاســت خارجی و بر داشتن تحریم 
هاســت که اثار ان غیر قابل انکار اســت. اگر تاریخ خود 
را مرور کنیم نشــان میدهد اتکای مطلق به هیچ کدام از 
قــدرت های جهانی نمی تواند تامین کننده منافع ملی ما 
باشــد. ایران کارت بازی دیگران در پروژه ها نشود. باید از 
مجموعه ظرفیت ها برای بهبود وضع اقتصادی رفع تحریم 
ها اســتفاده کرد. چرا نباید وارد گفت و گوی مستقیم با 

امریکا شویم؟ 

منصوری در پاسخ به سوال خبرنگار ایلنا مبنی بر اینکه 
مالک شــریعتی به عنوان عضو کمیسیون ماده ده احزاب 
اعلام کرد که دبیرکلی خانم منصوری در حزب اتحاد ملت 
غیرقانونی اســت پاسخ شما به این واکنش چیست؟، بیان 
کرد: کنگره ما طبق قانون برگزار شــده و مستندات آن به 
وزارت کشور ارسال شــده است. ما تابع قانون هستیم اما 
اینکه عضو یک کمیســیون که دبیرکل حزب رقیب است 
و به این شــکل اظهار نظر کند به معنی نظر کمیســیون 
نیست. هیچ محدودیتی که مانع از قرار گرفتن من در این 
موقعیت بشود وجود ندارد و بهتر بود ایشان از قوه قضائیه 

استعلام میگرفتند و بعد اظهار نظر می کردند.
وی درباره نقــش جوانان در فعالیت های حزبی گفت: 
ترکیب شــورای مرکزی حزب اتحاد نشان میدهد که چه 
رویکــردی در حزب نســبت به جوانان وجــود دارد، اگر 
نگویم اکثریت اما نسبت به دوره های گذشته جوان شده 
است. در موقعیت ها و ارکان حزب هم از ظرفیت جوانان 
استفاده کردیم در کمیسیون ها و ارکان مرکزی حزب که 
در کشــور ما فعال هستند توصیه اکید کردیم از جوانان و 
زنان اســتفاده کنند که اگر به طور جد ادعای اداره کشور 
را داریم باید بتوانیم در زمینه تربیت نیرو از ظرفیت حزب 
استاده کنیم. این رویکرد اگر در موقعیت حزب اتحاد قرار 
بگیرد استفاده از جوانان که در حزب اتحاد به لحاظ کمی 
و کیفی نیروهای بسیار قابل توجه و توانایی داریم در اداره 

کشور هم باید استفاده شود. 
این فعال سیاســی اصــلاح طلب ابراز داشــت: بحث 
رویکردها و سیاستگذاری هایی هست که باید به مشکلات 
جوانان رسیدگی کند. بخش دیگر به این مساله بر میگردد 
که انچه در برنامه ۱۴۰۰ تحت عنوان »جامعه قدرت مند 
و دولت توانمند« دیدیم این پیش بینی ها شده بود. از این 
نظر حزب اتحاد پیشگام است هم در به کارگیری نیروهای 
کیفی و هم داشــتن برنامه در موقعیت های تایین کننده 

در حزب اتحاد.
وی اضافه کرد: ما برای انتخابات ۱۴۰۰ و دولت مستقر 
برنامه نوشتیم و رونمایی شد و قابل دسترس است، اعلام 
کردیم این برنامه قابل ارائه هست برای هر دولتی که سر 
کار بیایــد. در این تردید نداریم، هرجــا که دولت بتواند 
گامی در جهت رفع مشکلات مردم بردارد تحقق اصلاحات 
هم هســت. اما به طور جد بــاور داریم که یک حزب اگر 
میخواهد منشــاء اثر باشــد باید رفتارهای دولت را رصد 
کند و ما رفتارها را رصد میکنیم، اماده ایم که پیشــنهاد 
بدهیــم، اماده ایم نقد خود را ارائه کنیم، از هر اقدامی که 
به نفع مردم باشد به رقم نقدهایی که به یک دست شدن 

حاکمیت و ... داریم.
دبیرکل حزب اتحاد درباره موضع ســید محمد خاتمی 
نســبت به نوع کنشــگری جبهه اصلاحــات گفت:آقای 
خاتمــی گفته اند جریان اصلاحات رهبر نمی خواهد بلکه 
تشــکیلات کار امد و کارا می خواهد. اگر براین اظهار نظر 
تاکیــد کنیم اتفاقا تاکید اقای خاتمی هم حفظ انســجام 
تشکیلات است، اختلاف نظرها وجود دارد در ۹۸ و ۱۴۰۰ 
وجود داشــت و غیر قابل انکار اســت در حال گفت و گو 

هستیم تا به یک تحلیل واحد برسیم. 
وی ادامــه داد: گفته باشــیم فقط بــا کاندیدای صد 
درصدی وارد می شویم من چنین چیزی را به خاطر ندارم. 
بحث ما این اســت انتخابات معنی و مفهوم داشته باشد، 
وقتی میگویم کاندیدای مورد حمایت و دولت اصلاح طلب 
به طور مشخص نمونه و مثال و مصداق دولت ۸ ساله اقای 
خاتمی هســت، از ۹۲ به این سو ما بر مبنای مقدورات و 
امکانات در کشور حضور داشتیم. سیاست ورزی ۹۲ و ۹۶ 
نمی توانســت دیگر به این معنی باشد که انتخابات معنی 
پیدا کرده و این نگاه حداقلی به انتخابات خود را نشان داد 
و با توجه به مطالبات مردم این نسبت از بین رفته است. 
منصوری تاکید کــرد: نزدیک ۵۸ درصد از مردم هیچ 

کاندیدایــی را مطلوب نمی بینند که رای دهند. از فرصت 
انتخابات باید اســتفاده کرد و ممکن ترین و در دسترس 
ترین امکان هســت. با توجه رفتارهای شــورای نگهبان 
سیاســت ورزی انتخابــات به نقطه ای می رســد که ما 
نتیجه اش را در ۹۸ و ۱۴۰۰ دیدیم.  اقای خاتمی نظرشان 
بر تشکیلات جمعی اصلاح طلبان است که به هر تصمیمی 

رسید حمایت کنند.
دبیر کل حــزب اتحاد ملــت گفت: درمورد ســقوط 
هواپیمــای اکراینی باید بگویم انچه اتفاق افتاد در کتمان 
اولیــه تا اعــلام دیر هنــگام حادثه و عدم رســیدگی به 
دادخواهی خانواده های کشته شدگان هواپیمایی اکراینی 
تاســف اور اســت، اتفاقاتی که در آبان ۹۸ اتفاق افتاد و 
اتفاقات مشــابه را هر قدر سرپوش بگذاریم خشم عمومی 

رابیشتر بر می انگیزد.
وی افــزود: امیدوارم اصلاحاتی که قرار اســت در قوه 
قضائیه رخ دهد مشــمول زندان های کشور شود، معتقدم 
می شد از فوت بکتاش ابتین جلوگیری کرد. اگر اصلاحاتی 
در قــوه قضائیه صــورت نگیرد، بکتــاش آخرین زندانی 

نخواهد بود.
منصــوری تصریح کرد: ما به عنــوان حزب اتحاد ملت 
خواهان اصلاح رویه موجود در کشور هستیم اگر خواهان 
از بین رفتن نظارت استصوابی و حضور نظامیان در عرصه 
سیاست هستیم به خاطر اصلاح رویه های کشور است، ما 
اصلاح طلب هستیم و با براندازان داخلی و خارجی موضع 
داریم زیرا انان در تقابل با انقلاب اسلامی و نظام جمهوری 

اسلامی هستند.

سعید حجاریان توضیح داد

چگونه آیت الله هاشمی از نفر دوم به نفر سوم کشور تبدیل شد؟

دبیرکل حزب اتحاد ملت:

خاتمی گفته جریان اصلاحات رهبر نمی خواهد؛ تشکیلات کارآمد می خواهد

دستگاه های اجرایی زیرساخت های تامین مالی 
زنجیره ای را فراهم کنند

ستاد هماهنگی اقتصادی دولت دســتگاه های اجرایی را موظف کرد الزامات 
و زیرســاخت های مورد نیاز توسعه تامین مالی زنجیره ای را فراهم سازند. با این 
مصوبه بنگاه های تولیدی به جای دریافت تسهیلات مستقیم از بانک، با استفاده از 
ابزارهای تعهدی تامین مالی می شوند. به گزارش ایرنا، در جلسه ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت که شب گذشته به ریاست سید ابراهیم رئیسی برگزار شد، احکام 
پیشنهادی مشترک وزارتخانه های امور اقتصادی و دارایی و صنعت، معدن و تجارت 
و بانک مرکزی به منظور ارتقای شیوه های تأمین مالی سرمایه در گردش، کاهش 
هزینه های تولید و کمک به رشد اقتصادی بدون آثار تورمی بررسی و تصویب شد.
در شیوه تامین مالی زنجیره ای، بنگاه های تولیدی به جای دریافت تسهیلات 
مســتقیم از بانک، به صورت پیوســته و در طول زنجیره و با استفاده از ابزارهای 
تعهدی تامین مالی خواهند شد. براساس این احکام دستگاه های اجرایی موظفند 
تمام الزامات و زیرســاخت های مورد نیاز توسعه تامین مالی زنجیره ای را فراهم 
سازند. این روش در هفته های اخیر به صورت آزمایشی توسط وزارتخانه های امور 

اقتصادی و دارایی و صنعت، معدن و تجارت و بانک مرکزی اجرا شده است.
رئیس جمهور پس از این گزارش، اجرای آزمایشــی تامین مالی زنجیره ای را 
از نمونه های خوب وحدت نظر، تعامل و هماهنگی دستگاه های مختلف اقتصادی 
دولت دانست و گفت: اجرای کامل این طرح قطعا آثار بسیار مناسبی برای تولید 
به دنبال خواهد داشت. رئیسی بار دیگر بر لزوم بسیج و همکاری همه دستگاه های 
دولتــی برای عرضه کالاهــا به ویژه اقلام خوراکی و ســفره خانــواده به قیمت 
منصفانه و باثبات تاکید کرد. در این جلســه، سازمان حمایت از تولیدکنندگان و 
مصرف کنندگان موظف شد با همکاری وزارتخانه های جهاد کشاورزی و صنعت، 

معدن و تجارت قیمت کالاها را منصفانه تعیین و به مردم اعلام کند.

وزارت اطلاعات باند زمین خواری و جعل اسناد را 
منهدم کرد

با اقدامات اطلاعاتی و عملیاتی، یکی از بزرگترین باندهای حرفه ای زمین خواری 
که مبادرت به جعل اسناد، کلاهبرداری، تصاحب و فروش اراضی عمومی و اموال 

شهروندان می کرد، شناسایی و مورد ضربه قرار گرفت.
بر اساس اطلاعیه وزارت اطلاعات، این باند با تمرکز بر مناطق مرغوب استان 
تهران نظیر شمیران، کن، لویزان، سعادت آباد، ازگل، قلهک، پونک، فشم، فیروزکوه، 
کهریزک و برخی پلاک های ثبتی در استان های مازندران، بوشهر، خراسان رضوی، 
خوزســتان، البرز و ... با اقدامات متقلبانه، تعداد زیادی از قطعات اراضی مذکور را 

تصاحب کرده بودند.
وزارت اطلاعات اضافه کرد: شبکه مزبور متشکل از تعدادی از دلالان و جاعلین 
حــوزه زمین بوده که با همکاری بعضی از بازنشســتگان ثبت اســناد و یکی از 
دفترخانه های اســناد رسمی، طی یک فرآیند پیچیده، اقدام به شناسایی اراضی 
بلاصاحب، املاک اشخاص خارج  نشــین و اراضی عمومی در اقصی نقاط کشور 
کرده و با جعل اســناد مربوط به این اراضی به نام تعدادی از افراد فریب خورده 

و اخذ وکالت فروش از آن ها، موفق به اخذ سند رسمی برای این اراضی شدند.
وزارت اطلاعات خاطرنشــان کرد:  با ورود سربازان گمنام امام زمان )عجل الله 
تعالی فرجه الشــریف( به این پرونده، از انتقال مالکیت اراضی مذکور به مساحت 
بیش از ۲۰۰ هزار متر مربع و ارزش تقریبی ۳۰۰۰ میلیارد تومان جلوگیری و ۱۵ 

نفر از اعضای اصلی باند مذکور دستگیر و تحویل مراجع قضایی شدند.
وزارت اطلاعات ضمن هشــدار نسبت به هرگونه سودجویی و دست اندازی به 
اراضی عمومی و اموال خصوصی شــهروندان، حراســت از حقوق عامه را تکلیف 
قانونی خود دانسته و با تجاوزگران به بیت المال و حقوق شهروندان برخورد می کند.

بادامچیان دبیرکل حزب موتلفه ماند
در جلسه اخیر شورای مرکزی دوره سیزدهم حزب موتلفه، اعضا پس از بررسی 
برنامه های ارائه شده توسط نامزدهای دبیرکلی،اسدالله بادامچیان را به عنوان دبیرکل 
حزب موتلفه اســلامی انتخاب کردند. بادامچیان در دوره دوازدهم نیز دبیرکلی 
حزب را برعهده داشــت. مجمع عمومی حزب موتلفه در جلسه سی آذر ۱۴۰۰،  
ســید مصطفی آقا میرسلیم،  صالح اسکندری،  لاله افتخاری، علی افشاری آزاد، 
محمدعلی امانی همدانی، محمدکاظم انبارلویی، حسین انواری، اسدالله بادامچیان، 
بهشته بادامچیان، محمدباقر بومیان، حسن پزشکیان،  محمدرضا پورابراهیمی، 
حمیدرضا ترقی، ابوالفضل توکلی بینا، رحیم جهانی، مرتضی چیت سازیان، سید 
محمد حسینی، امیر خجسته، الله وردی دهقانی، محمدحسن ذاکری رئوف، رضا 
رحیم پور، علی آرش رناسی، سید محمد شاهنگیان، محمدحسین شفیعی ها، نصر 
عزیزی، محمود الفت، سیده فاطمه فخر، فضل الله فرخ،  نرگس قدیری، محسن 
قناعت،  محمد کریمی چلمیانی،  احمدعلی مقدم، امیر نظیفی، محمدحســین 
نیکنام و ســید علی یزدیخواه را به عنوان شــورای مرکزی دوره سیزدهم حزب 

موتلفه اسلامی انتخاب کردند.

محمد هاشمی: 
آیت الله هاشمی در صداوسیما ممنوع الصدا

 و ممنوع التصویر است 
 مدارا نوشت: محمد هاشمی برادر آیت الله هاشمی رفسنجانی گفت: صداوسیما 
که آقای هاشمی را ممنوع الصدا و ممنوع التصویر کرده و هیچ چیز در مورد ایشان 
نمی گوید. مثلا وقتی هفته دفاع مقدس است با این که آقای هاشمی فرمانده جنگ 

بوده اما یک کلمه راجع به او چیزی نمی گویند.
وی گفت: گاها ایشــان را تحریف می کننــد. همچنین در دهه فجر با این که 
آقای هاشمی از استوانه های انقلاب بود یک کلمه از ایشان گفته نمی شود. محمد 
هاشمی ادامه داد: این تحریف ها در مورد همه مناسبت ها وجود دارد . وی گفت: 
در مراســم رحلت ایشان نیز همچنین صداوسیما و رسانه های وابسته به جریان 
اصولگرا نســبت به آقای هاشمی یا سکوت می کنند یا ایشان را تحریف می کنند. 

شاید ممنوعیتی دارند که نمی دانم از کجاست.

فرمانده کل سپاه:
بخشی از انتقام سخت هنوز باقی مانده است

فرمانده کل ســپاه پاسداران انقلاب اســلامی گفت: بخشی از انتقام سخت را 
گرفته ایــم و بخش دیگــری از آن هنوز باقی مانده اســت و مطمئناٌ همه این را 
می دانند، مقامات آمریکایی باید بدانند که نمی توان به ملتی تهاجم کرد و از انتقام 

متقابل او در امان بود.
به گزارش سپاه نیوز سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی در آیین بزرگداشت 
شهدای عرفه در حسینیه حضرت فاطمه الزهرا )س( سپاه محمدرسول الله )ص( 
تهران بزرگ، موشک باران پایگاه آمریکایی عین الاسد را سیلی سخت توسط ایران 
بر صورت آمریکایی دانســت و تأکید کرد: آمریکا ما را تهدید به مقابله کرده بود 
در حالــی که ما یک صحنه نبرد جنگ جهانی را مردانه مدیریت کردیم و مانند 
آمریکایی ها یک فرمانده را بی سلاح که به دعوت مقامات عراق به این کشور سفر 

کرده بود را نیمه شب ترور نکردیم.

بررسی راه های جایگزین حذف ارز ترجیحی 
در کمیسیون تلفیق 

سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی، گفت: به دلیل عدم 
تمایل دولت برای ادامه استفاده از ارز ترجیحی،   راهکارهای جایگزین ارز ۴۲۰۰ 
تومانی در کمیسیون بررسی شــد. به گزارش ایرنا، »رحیم زارع« درباره نشست 
روز دوشنبه کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی به خبرنگاران گفت: 
در جلســه امروز رئیس ســازمان برنامه و بودجه، وزیر جهاد کشاورزی و معاونان 
وزیر بهداشت دلایل دولت برای حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی را ارائه دادند. سخنگوی 
کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی افزود: به دلیل عدم رعایت عدالت،   
تورم زا بودن و عدم شفافیت مالی ارز ۴۲۰۰ تومانی، دولت مایل به ادامه این مسیر 

نیست و کمیسیون تلفیق درپی راههای جایگزین در این باره است.
زارع، خط قرمز کمیســیون تلفیق را معیشــت مردم عنوان کرد و گفت: در 
جلسات کمیسیون،  راهکارهایی مبنی بر اینکه چگونه کالا به دست مردم برسد، 
شیوه های جبرانی نقدی یا غیرنقدی دولت پس از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی بررسی 
شد. وی ادامه داد:  نظر کمیسیون تلفیق ارائه راهکار فقط برای ۶ قلم کالایی که 
ارز ترجیحی به آنها تعلق می گرفت نیست بلکه ۳۰ قلم کالا که شامل ارز ترجیحی 
می شدند،   مدنظر کمیسیون است. البته در صورت حذف ارز ترجیحی، دولت باید 
نظارت کامل و موثری داشته باشد تا کالا به صورت آسان و فراوان در اختیار مردم 
قرار بگیرد. ســخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه خاطرنشان کرد: از ابتدای هفته 
آینده جزییات لایحه بودجه از ماده یک آن آغاز خواهد شــد و در جلســه عصر 

کمیسیون هم موضوع حذف ارز ترجیحی پیگیری می شود.

اخبار کوتاه


